
Protokół z sesji 

XV nadzwyczajna sesja Rady Gminy Gąsawa 

data posiedzenia 13 września 2022 roku 

miejsce posiedzenia sala „Stodoła” Gminne Centrum Kultury w Gąsawie 

sesje rozpoczęto o godz. 9:00 zakończono o godz. 10:50 

 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 

 

Radni nieobecni: 

1. Robert Dworek, 

 

Sesji przewodniczył – Mariusz Kazik – Przewodniczący Rady Gminy 

Spoza Rady w sesji udział wzięli: 

Wójt Gminy – Błażej Łabędzki 

Zastępca Wójta, Sekretarz Gminy – Natalia Nowakowska 

Skarbnik Gminy – Genowefa Bocian 

Tadeusz Gołębiewski – Kierownik Referatu w UG w Gąsawie  

Redaktor Tygodnia Pałuki  

Porządek obrad 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a)  wyrażenia woli zawarcia porozumienia i powierzenia Gminie Rogowo  

prowadzenia zadania związanego z realizacją ,Obszaru Prowadzenia Polityki Terytorialnej Żnina, 

b) ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Gąsawa na rok szkolny 2022/2023, 

c) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów 

specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych 

zatrudnionych w przedszkolach i szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Gąsawa 

d)  wprowadzenia zmian do budżetu gminy na 2022 rok, 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Zakończenie  

 

Przed rozpoczęciem sesji Przewodniczący Rady Gminy poinformował radnych, że został powołany Zastępca 

Wójta .w osobie p. Natalii Nowakowskiej, jest to zalecenie pokontrolne Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Bydgoszczy . Wójt Gminy wyjaśnił, że p. Natalia Nowakowska będzie w części etatu pełniła funkcję jak 

dotychczas Sekretarza Gminy oraz w części etatu będzie wypełniała obowiązki Zastępcy Wójta. 

 

Ad.1,2 

Otwarcia sesji dokonał przewodniczący rady gminy Mariusz Kazik, który powitał wszystkich przybyłych na 

sesję oraz na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji na ogólną ilość 15 radnych udział bierze w tej 

chwili 14 radnych i jest ona władna do podejmowania uchwał. Porządek obrad został przyjęty bez zmian. 

 

Ad.3.a wyrażenia woli zawarcia porozumienia i powierzenia Gminie Rogowo 

Wprowadzenie do tego punktu porządku obrad przedstawiła p. Natalia Nowakowska zastępca Wójta Gminy 

i Sekretarz Gminy Zgodnie z art. 10 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

wykonywanie zadań publicznych może być realizowane w drodze współdziałania między 

jednostkami samorządu terytorialnego. Jednocześnie stosownie do art. 18 ust. 2 pkt 12 ww. ustawy 

do wyłącznej właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach współdziałania z 

innymi gminami oraz wydzielanie na ten cel odpowiedniego majątku. Dodatkowo zgodnie z art. 36 

ust. 4 ustawy z dnia 28 kwietnia 2022 r. o zasadach realizacji zadań finansowanych ze środków 

europejskich w perspektywie finansowej 2021-2027 warunkiem realizacji innych instrumentów 

terytorialnych jest opracowanie przez gminę lub powiat lub ich partnerstwo utworzone w jednej z 

form współpracy jednostek samorządu terytorialnego, o których mowa w art. 64, art. 74 i art. 84 



ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym oraz w art. 5 ust. 2, art. 72a, art. 73 i art. 75 

ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r .o samorządzie powiatowym, strategii terytorialnej, o której mowa 

w art. 29 rozporządzenia ogólnego, zwanej dalej "strategią IIT", oraz jej pozytywne zaopiniowanie 

w terminie 60 dni od dnia otrzymania przez właściwą instytucję zarządzającą programem - w 

zakresie możliwości finansowania strategii IIT w ramach tego programu. W perspektywie 

finansowej Unii Europejskiej na lata 2021-2027 współpraca na rzecz realizacji Obszaru 

Prowadzenia Polityki Terytorialnej będzie mogła być realizowana w drodze zawarcia 

porozumienia, powołania stowarzyszenia jednostek samorządu terytorialnego lub założenia 

związku. W związku z powyższym na spotkaniu przedstawicieli samorządów Powiatu Żnińskiego 

w dniu 6 czerwca 2022 r. Starosta Żniński, Burmistrz Janowca Wielkopolskiego, Wójt Gminy 

Gąsawa, Wójt Gminy Rogowo uzgodnili, że realizacja Obszaru Prowadzenia Polityki Terytorialnej 

Żnina nastąpi w formie porozumienia administracyjnego, którego liderem będzie Gmina Rogowo. 

Zadaniem powołanego w formie porozumienia partnerstwa będzie opracowanie Strategii 

Terytorialnej dla OPPT Żnina, jej realizacja i wdrożenie. Zawarcie porozumienia umożliwi 

pozyskanie środków finansowych w wysokości ok. 4 474 511,84 euro na realizację zadań na 

Obszarze Prowadzenia Polityki Terytorialnej Żnina. 

Nad przedstawionym projektem uchwały głos zabrali: 

Radny Józef Goc pytał dlaczego Gmina Gąsawa wchodzi w ten projekt oraz czy w związku z tym 

trzeba będzie zabezpieczyć w budżecie gminy środki finansowe oraz na co będą przeznaczone  

pieniądze które gmina w ramach tego projektu otrzyma. 

Wójt Gminy wyjaśnił , odbyło się spotkanie Wójtów i Burmistrzów 4 gmin z terenu powiatu 

Żnińskiego  w Starostwie powiatowym w Żninie  i liderem wybrano Gminę Rogowo, z 

otrzymanych środków  planowana jest modernizacja hydroforni w Szelejewie, lub remont budynku 

nad jeziorem w Gąsawie albo inne zadania które zaproponują radni. 

Radny  Leszek Kranz pytał jaka kwota pieniędzy przypadnie do każdej gminy 

Wójt Gminy p. Błażej Łabędzki wyjaśnił, że jest to kwota 180 euro na każdego mieszkańca, ale dla Gąsawy  

ma być ta pula niższa ( gmina bogata) natomiast Rogowo i Janowiec zostaną tych środków więcej bo zostały 

pominięte podczas naborów w innych programach. 

Uchwała Nr XLVI/298/2022 w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu gminy została w głosowaniu 

jawnym podjęta 14 głosami „za” jednogłośnie.  

 

Ad. 3.b. ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Gąsawa na rok szkolny 2022/2023, 

Wprowadzenie do tego punktu porządku obrad przedstawił p. Karol Wrzesiński kierownik referatu w 

urzędzie gminy w Gąsawie i poinformował zgodnie z art. 39a ust. 3 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. - 

Prawo oświatowe na każdy rok szkolny rada gminy w drodze uchwały określa średnią cenę 

jednostki paliwa w gminie, uwzględniając ceny jednostki paliwa w gminie. Średnia ta jest 

niezbędna do wyliczenia wysokości zwrotu rodzicom uczniów niepełnosprawnych kosztów 

jednorazowego przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców. W związku z powyższym 

podjęcie niniejszej uchwały jest konieczne i uzasadnione. 

Nie wniesiono uwag do przedstawionego projektu uchwały uchwała Nr XLVI/299/2022 w sprawie 
ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Gąsawa na rok szkolny 2022/2023, została w głosowaniu 

jawnym podjęta 14 głosami „za” ( jednogłośnie). 

Ad.3.c. określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów 

specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych 

zatrudnionych w przedszkolach i szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Gąsawa 

Wprowadzenie do tego punktu porządku obrad przedstawił kierownik referatu oświaty w urzędzie gminy 

w Gąsawie p. Karol Wrzesiński. Zgodnie z art. 42 ust. 7 pkt 3 lit. b ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. - 

Karta Nauczyciela organ prowadzący szkołę lub placówkę określa tygodniowy obowiązkowy 

wymiar godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych, doradców zawodowych, z wyjątkiem nauczycieli zatrudnionych w poradniach 



psychologiczno-pedagogicznych, z tym że wymiar ten nie może przekraczać 22 godzin. W związku 

z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest konieczne i uzasadnione. 

Radny Adam Adamczyk  prosił o wyjaśnienie czy w ubiegłym roku szkolnym była ta sama liczba 

godzin.  

p. Karol Wrzesiński wyjaśnił, że w ubiegłym roku była ta sama liczba godzin , zgodnie z 

obowiązującymi przepisami w tym roku doszedł pedagog specjalny. 

Uchwała Nr XLVI/300/2022 została w głosowaniu jawnym podjęta 14 głosami ”za” (jednogłośnie 

).  

Ad.3.d. wprowadzenia zmian do budżetu gminy na 2022 rok, 

Wprowadzenie do tego punktu porządku obrad przedstawiła Skarbnik Gminy p. Genowefa Bocian  

i wyjaśniła radnym w budżecie Gminy Gąsawa na 2022 rok dokonano zmian, które polegały na 

zwiększeniu dochodów i wydatków o kwotę 204.475,15 zł oraz na zmianach w działach, 

rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej. Po stronie dochodów zwiększono budżet o kwotę 

204.475,15 zł ,w tym: 

1. dotacja celowa otrzymana z tytułu pomocy finansowej udzielanej między jednostkami 

samorządu terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań bieżących – 21.000,00 zł 

2. wpływy z najmu i dzierżawy składników majątkowych Skarbu Państwa, jst zaliczanych do 

sektora finansów publicznych oraz innych umów o podobnym charakterze – 31.414,00 zł 

3. Wpłaty z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności oraz prawa użytkowania wieczystego 

nieruchomości – 37.800,00 zł 

4.środki z Funduszu Pomocy na finansowanie lub dofinansowanie zadań bieżących w zakresie 

pomocy obywatelom Ukrainy przeznaczone na realizację zadań na podstawie Informacji Wojewody 

Kujawsko Pomorskiego  o kwotę 10.944,55 zł w tym: 

- nadanie numeru pesel na wniosek w związku z konfliktem na Ukrainie 13,55 zł 

- wypłata jednorazowego świadczenia pieniężnego w wysokości 300+ na osobę 3.060,00 zł 

- pomoc w formie posiłku – 4.485,00 zł 

- zasiłki stale wraz ze składkami zdrowotnymi – 3.386,00 zł 

5. wpływy z różnych opłat – 12.000,00 zł 

6. wpływy z opłaty miejscowej – 4.100,00 zł 

7. wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych – 60.000,00 zł 

8. subwencje ogólne z budżetu państwa – część oświatowa – 3.159,00 zł, na podstawie Informacji 

Ministra Finansów ST3.4750.17.2022.1.g z dnia 14 czerwca 2022 r. 

9. wpływy z tytułu kar i odszkodowań wynikających z umów – 2.060,00 zł 

10. wpływy z różnych opłat – 347,60 zł 

11. dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa na realizację własnych zadań bieżących gmin 

(…) 17.050,00 zł, w tym: 

- 11.350,00 zł z przeznaczeniem na wypłatę dodatku w wysokości 400,00 zł miesięcznie na 

pracownika socjalnego zatrudnionego w pełnym wymiarze czasu pracy, realizującego pracę 

socjalną w środowisku w roku 2022 

- 5.700,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu podręczników i materiałów 

edukacyjnych dla uczniów w ramach Rządowego programu pomocy uczniom niepełnosprawnym 

 12. wpływy z rozliczeń /zwrotów z lat ubiegłych – 4.600,00 zł 

Po stronie wydatków zwiększono budżet o kwotę 204.475,15 zł,  w tym dokonano zmian  

w działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej a mianowicie: 

W dziale rolnictwo i łowiectwo dokonano zwiększenia środków o 21.000,00 zł z przeznaczeniem 

na udzielenie spółkom wodnym pomocy finansowej, na realizację następującego zadania: 

Renowacja rowu melioracyjnego R-Gd w m. Godawy oraz Łysinin zgodnie z umową nr 

UM_RW.3042.1.081.22 zawartą pomiędzy Województwem Kujawsko Pomorskim a Gminą 

Gąsawa w dniu 23 czerwca 2022 r. Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę 

w dziale tym dokonano zwiększenia środków o 14.600,00 zł z uwagi na wzrost kosztów opłat za 



usługi dystrybucji energii elektrycznej. Transport i łączność w dziale tym dokonano zwiększenia 

środków o 7.709,00 zł na: 

- utwardzenie kostką polbruk terenu przy budynku administracyjnym urzędu gminy w Gąsawie 

na działce 3/15 4.550,00 zł z uwagi na zwiększone koszty 

- transport uczniów do szkół – 3.159,00 zł 

Dział 630 Turystyka dokonano zwiększenia wydatku  o 21.500,00 zł aby zabezpieczyć środki na 

realizację bieżących zadań. 

W dziale Administracja publiczna dokonano zwiększenia wydatku o 76.477,55 zł, w tym: 

-  na podstawie Informacji Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3121.3.142.2022 z 

dnia 6 września 2022 r. środki za  nadanie numeru pesel na wniosek w związku z konfliktem na 

Ukrainie 13,55 zł 

- na zabezpieczenie wydatków rzeczowych: 

·zakup materiałów i wyposażenia 6.464,00 zł na wrzesień 

·zakup usług pozostałych – 26.000,00 zł na wrzesień oraz na październik 

·zabezpieczenie środków na wypłatę diet dla radnych na wrzesień oraz na październik – 

44.000,00 zł 

Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, dokonano zwiększenia środków o 

2.000,00 zł realizację zadań bieżących. 

Dział 757 Obsługa długu publicznego dokonano zwiększenia wydatku o 30.000,00 zł, z 

przeznaczeniem na zapłatę odsetek od kredytów długoterminowych w związku ze wzrostem stóp 

procentowych na miesiące wrzesień oraz październik.  

Dział 801 Oświata i wychowanie dokonano zwiększenia wydatku o 2.060,00 zł w związku z 

otrzymanym odszkodowaniem z tytułu uszkodzenia obróbki dachu na budynku Szkoły 

Podstawowej w Laskach Wielkich. 

W dziale pomoc społeczna dokonano zmniejszenia wydatku o  - 7.031,40 zł, w tym: 

- zmniejszono plan o 39.600,00 zł aby zabezpieczyć zwiększony wydatek w rozdziale Rodzina o 

26.600,00 zł oraz przesunięto  13.000,00 zł, pomiędzy rozdziałami klasyfikacji budżetowej 

mianowicie 

- zwiększono wydatek o 32.258,60 zł w tym: 

•11.350,00 zł z przeznaczeniem na wypłatę dodatku w wysokości 400,00 zł miesięcznie na 

pracownika socjalnego zatrudnionego w pełnym wymiarze czasu pracy, realizującego pracę 

socjalną w środowisku w roku 2022  na podstawie Informacji Wojewody Kujawsko Pomorskiego 

nr  

•4.485,00 zł -  pomoc w formie posiłku 

•3.386,00 zł- zasiłki stale wraz ze składkami zdrowotnymi 

- 347,60 zł zaplanowano wydatek na opłaty ponoszone na koszty postępowań sądowych. 

- 13.000,00 zł przesunięto wydatki pomiędzy rozdziałami klasyfikacji budżetowej 

 Dział 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej dokonano zwiększenia wydatku o 

kwotę 3.060,00 zł, - wypłata jednorazowego świadczenia pieniężnego w wysokości 300+ na osobę,  

 Dział 855 Edukacyjna opieka wychowawcza w dziale tym dokonano zwiększenia wydatku o kwotę 

5.700,00 zł, z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu podręczników i materiałów edukacyjnych 

dla uczniów w ramach Rządowego programu pomocy uczniom niepełnosprawnym  na podstawie 

Informacji Wojewody Kujawsko Pomorskiego  

W dziale rodzina dokonano zwiększenia wydatku o kwotę 26.600,00 zł,  na zabezpieczenie płac 

wraz z pochodnymi pracowników GOPS. 

Dział 926 Kultura fizyczna zwiększono plan wydatków o 800,00 zł aby zabezpieczyć środki na 

realizację zadań bieżących. Po dokonaniu przedstawionych zmian budżet gminy Gąsawa na 

2022 rok przedstawia się następująco: dochody budżetowe 49.546.389,26 zł, wydatki budżetowe 

52.430.409,82 zł, deficyt budżetowy 2.884.020,56 zł 

Źródło pokrycia deficytu budżetowego to: 

1) niewykorzystane środki pieniężne na rachunku bieżącym budżetu, wynikające z rozliczenia 

dochodów i wydatków nimi finansowanych,  zgodnie z art. 217 ust. 2 pkt. 8 UoFP – 766.216,34 zł 



2) niewykorzystane środki pieniężne z tytułu realizacji zadań określonych w programie profilaktyki 

i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz zwalczania narkomanii w kwocie 97.225,77 zł 

3) wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt. 6 UoFP - 177.820,10 zł 

4) kredyt długoterminowy - 1.842.758,35 zł. 

 

W dyskusji nad przedstawionym projektem uchwały głos zabrali: 

 

Radny Artur Mrówczyński zwrócił się z pytaniem  czego dotyczą ponadplanowe dochody: skarbnik 

gminy wyjaśniła, że są to dochody ze sprzedaży mienia komunalnego, dzierżawy pola biwakowego 

oraz wpływy z opłaty za udzielenie ślubu poza siedzibą usc. 

Radny Jacek Mielcarzewicz pytał ile wpłynęło środków z ty. Dzierżawy pola biwakowego oraz na 

jakie zadania została  przeznaczona kwota 21.500,00 zł w dziale turystyka. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że z tyt. Dzierżawy pola biwakowego do budżetu gminy wpłynęły 

środki finansowe w kwocie 31.414,00 zł ,  a środki finansowe w kwocie 21.500,00 zł zostały 

przeznaczone na pokrycie kosztów związanych z realizacją bieżących zadań. 

 

Uchwała Nr XLVI/301/2022 w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu gminy na 2022 rok 

została w głosowaniu jawnym podjęta  14 głosami „za”. 

 

Ad.4. Wolne głosy i wnioski 

 

W wolnych głosach i wnioskach głos zabrali: 

 

Wójt Gminy Błażej Łabędzki, poinformował , że w Urzędzie Gminy przeanalizowano potrzeby 

związane z ogrzewaniem. W przybliżeniu, bazując na poprzednim roku, w zależności od tego, jaka 

jest zima, to gmina potrzebuje 85 ton ekogroszku, 50.000 litrów oleju opałowego oraz gaz. To są 

potrzeby do funkcjonowania urzędu, jednostek oraz szkół na terenie gminy Gąsawa. Można to sobie 

pomnożyć przez obecne kwoty za tonę opału. To wychodzi ok. 300.000,00 zł. Natomiast jeśli 

chodzi o energię elektryczną, to samo oświetlenie publiczne ulic wynosi ok. 300.000,00 zł. To są 

kwoty, które uwzględnialiśmy w tym budżecie, a nie wiemy, co nas czeka. Obsługa kredytów 

zabiera nam 20.000,00 zł miesięcznie, kwota ta również może ulec zmianie. W tej chwili będzie 

trudno skonstruować budżet, ponieważ nie wiemy, czy dostaniemy wsparcie od państwa, a bez tego 

wsparcia będzie bardzo trudno. Tym bardziej że planowane są podwyżki minimalnych pensji 

wynagrodzeń .  

 

Przewodniczący Rady Gminy mówił o tym że niedługo radni będą ustalać podatki i trzeba będzie 

podjąć pewne decyzje idą niepewne czasy, powiedział, że pewne rzeczy w inwestycjach będzie 

trzeba zweryfikować, ponieważ wzrasta koszt utrzymania jednostek w gminie. W przyszłości z 

niektórych gmina może zrezygnować, gdyż czasy są bardzo niepewne. - Nie możemy zatrzymać 

wszystkich inwestycji. Już ostatnio mówiliśmy, że nie wchodzimy w inwestycje 50/50, ponieważ 

nas na to nie stać. Jako gmina nie mamy zadłużenia, jednak z drugiej strony zaczynamy się dławić, 

ponieważ powoli brakuje funduszy na małe rzeczy. Jednak wiele zadań jest już realizowanych 

.Jeżeli chodzi o cenę energii elektrycznej i jej oszczędność nawiązał do tego że szkoda, że nie 

posłuchano w przeszłości radnego Romana Szczęsnego, który sugerował żeby na szkołach i 

budynkach użyteczności zakładać fotowoltaikę. 

radny Adam Adamczyk. - W niektórych gminach szuka się sposobów na oszczędzanie poprzez 

wyłączanie oświetlenia ulicznego, Może my też powinniśmy się nad tym zastanowić, czy od 12 w 

nocy, do której godziny nad ranem wyłączyć oświetlenie w całej gminie. To są z tego jakieś 

oszczędności. To jest mój wniosek i chciałbym, abyśmy o tym podyskutowali i zajęli stanowisko. 

Wójt Gminy Błażej Łabędzki poinformował, że  w kwestii oszczędzania ogrzewania planowane jest 

wyłączanie źródła ciepła w piątek po południu, a włączanie go w poniedziałek rano w urzędzie i 



innych podległych instytucjach, na innych rzeczach się nie da chociażby zakup papieru, czy 

przesyłki pocztowe, które są bardzo drogie miesięczny koszt około 12.000,00 zł. 

 

Kierownik Referatu Infrastruktury w Urzędzie Gminy w Gąsawie p. Tadeusz Gołębiewski 

przedstawił radnym jakie inwestycje są realizowane obecnie na terenie gminy Gąsawa W gminie 

Gąsawa aktualnie realizowanych jest 6 odcinków dróg, a 4 z nich są już na wykończeniu. Na ten 

moment prace są prowadzone na drodze w Biskupinie, Godawach, Łysininie, Szelejewie oraz 

dwóch w Gąsawie. Planowana jest przebudowa odcinka m.in. Marcinkowo Górne - Biskupin. 

Długo oczekiwaną inwestycją przez mieszkańców jest ścieżka pieszo-rowerowa z Gąsawy do 

Szelejewa. Oprócz tego trwa adaptacja budynku po dawnym komisariacie policji na bibliotekę. 

Trwa również przetarg na remont budynku po dawnym Ośrodku Zdrowia.  

Przewodniczący Rady Gminy pytał w jakiej technologii będzie robiona ścieżka pieszo rowerowa, 

należałoby się zastanowić nad kruszywem dobrej jakości, pytał również do ilu podmiotów zostały 

wysłane zapytania ofertowe na budowę wiaty  biesiadnej w Biskupinie  

Tadeusz Gołębiewski odpowiedział,  co do nawierzchni ścieżki pieszo rowerowej będzie rozmawiał 

na ten temat z projektantem. Zapytanie ofertowe dot. budowy wiaty biesiadnej w Biskupinie poszło 

do trzech podmiotów, jeżeli chodzi o adaptację budynku po byłym posterunku policji na bibliotekę  

plac budowy został przekazany wykonawcy i jest to inwestycja realizowana ze środków Polskiego 

Ładu, został ogłoszony również przetarg na remont budynku po Ośrodku Zdrowia w Gąsawie – 

wszystko zależy od złożonych ofert. 

Radny Artur Mrówczyński przypomniał temat wymiany oświetlenia ulic na ledowe, który był 

poruszany dwa lata temu. Inwestycja według radnego przyniosłaby wiele oszczędności. - Czytałem 

wypowiedź burmistrza Janowca Wielkopolskiego, który powiedział, że po wymianie oświetlenia 

oszczędność wyniosła ok. 200.000 zł rocznie. Myślę, że powinniśmy się zastanowić nad tą 

inwestycją w związku z tymi podwyżkami. To może dużo kosztować, ale na pewno nam się zwróci 

- podkreślił radny. 

Kierownik referatu inwestycyjnego w Urzędzie Gminy w Gąsawie Tadeusz Gołębiewski, około pół 

roku temu na komisję zostali zaproszeni przedstawiciele Enei i sprawa wyszła niekorzystanie dla 

gminy. - Mieliśmy taki plan, aby złożyć wniosek do Polskiego Ładu o dofinansowanie na 

kompleksową wymianę wszystkich opraw na ledowe. Mamy ponad 500 opraw ulicznych, gdzie 

wymiana na ledy spowodowałaby spadek rachunków. Natomiast niestety słupy oraz cała sieć 

należy do Enei. Oczywiście Enea wyraziłaby zgodę na wymianę wszystkich opraw, ale zażyczyła 

sobie bardzo wysokich opłat z tytułu dzierżawy ich słupów, abyśmy mogli zamontować swoje 

oprawy. Koszty dzierżawy były wysokie. Całe oszczędności z tytułu wymiany opraw na ledowe 

pochłonęłaby dzierżawa. 

Radny Jacek Mielcarzewicz pytał ile kosztował projekt na remont budynku ośrodka zdrowia w 

Gąsawie i na jaka kwote jest wyceniony remont tego ośrodka. 

Tadeusz Gołębiewski kierownik referatu odpowiedział,  że zadanie modernizacji i remontu byłego 

Ośrodka Zdrowia zostało podzielone na trzy części. Część A polegała na remoncie części 

ogólnodostępnej (na parterze) oraz na piętrze budynku. W tej części uwzględniono również 

wykonanie pochylni dla niepełnosprawnych przy schodach wejściowych. Część B dotyczyła 

osuszenia wraz ze skuciem tynków i wykonaniu izolacji ścian zewnętrznych w piwnicy oraz część 

C - renowacja elewacji. Najważniejsza była część A, choć jej zakres był bardzo rozbudowany. W 

ogłoszeniu termin na zrealizowanie części A wyznaczono na 20 grudnia. Cały zakres remontu to 

kwota 545.000,00 zł, przetarg został ogłoszony na część A i zrobienie podjazdu. Projekt kosztował 

około 30.000,00 zł. 

Wójt Błażej Łabędzki zaproponował w przyszłości zakup pojazdu specjalistycznego do odbioru 

śmieci, gdyby nadal funkcjonował Polski Ład to można by to zakupić z tych pieniędzy. W ten 

sposób spadłaby szacowana kwota za odbiór nieczystości, natomiast jeżeli by inwestycja dotycząca 

Ośrodka Zdrowia nie została zrealizowana Wójt Gminy zaproponował żeby z tych środków zakupić 

opał na zimę dla urzędu gminy i jednostek podległych a ośrodek zdrowia remontować z innych 

środków chociażby z Polskiego Ładu. Natomiast radny Józef Goc stwierdził, że w kwestii 



Polskiego Ładu lepiej byłoby zainwestować w zakup paneli fotowoltaicznych oraz pompy ciepła 

dla Szkoły Podstawowej w Gąsawie. 

Radny Roman Szewczyk zwrócił się z prośba o wydłużenie trasy autobusu do przewozu dzieci  w 

Biskupinie  na Huby. 

Karol Wrzesiński Kierownik Referatu Oświaty  poinformował, że sprawy na ta chwilę nie zna, trasy 

już zostały ustalone , ale temat zmiany tras można podjąć  pytał jednak czy jeżeli trasa zostanie 

wydłużona to  jest tam  tyle miejsca  żeby autobus mógł nawrócić. 

Radny Józef Goc pytał kiedy dzieci z rodzin PPGR  otrzymają tablety z programu, który jest 

realizowany ponieważ  niektóre gminy już to zrealizowały, a tu się  nic nie dzieje. 

Karol Wrzesiński Kierownik Referatu Oświaty  poinformował, że gmina jest w fazie  zakończenia 

realizacji tego programu  do końca września laptopy będą dostarczone do Urzędu, a później trzeba 

przygotować odpowiednie dokumenty i być może w październiku będzie to przekazane .  

Radny Jacek Mielcarzewicz zwrócił się z do Wójta żeby pomyśleć o remoncie budynku starej 

szkoły w Gąsawie, pytał również, co z drogami leśnymi czy można już przejeżdżać, złożył 

propozycję żeby wspólnie w powiatem pomyśleć o budowie chodnika w kierunku Biskupina, Wójt 

mówił o budowie ronda na skrzyżowaniu dróg Oćwieka-Szelejewo-Gąsawa- Gąsawa ul. M. 

Konopnickiej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy p. Mariusz Kazik – co do budynku starej szkoły to nie jest on 

najgorszym stanie jako samorząd musimy pomyśleć  o budynku nowej szkoły hali sportowej o 

założeniu fotowoltaiki na tym budynku czy pomp ciepła . Jeżeli chodzi o skrzyżowanie dróg 

Oćwieka -Szelejewo Przewodniczący zgłosił, że od paru dni jest uszkodzona wiata która została 

tam pobudowana, należy rozważyć jej rozebranie lokalizacja tej wiaty była fatalna i każdy mógł w 

nią uderzyć wyjeżdżając z drogi. 

Wójt Gminy przekazał, że trwają negocjacje na temat warunków przejęcia tych  dróg przez gminę, 

czyli dwóch z Annowa do Wiktorowa oraz od Grodu Piasta do Baru pod Strzechą w Chomiąży 

Szlacheckiej. Okazało się, że droga z Annowa do Wiktorowa  nie jest uporządkowana geodezyjnie, 

była również interwencja u Dyrektora Lasów państwowych  i do tej pory nie ma odzewu ., ze 

względu na to że w Ośrodku Wypoczynkowym w Wiktorowie przebywają dzieci z Ukrainy, które 

uczęszczają do szkoły, a w tej chwili nie mają takiej możliwości sprawa obiecał się zając 

Wojewódzki Sztab Kryzysowy. Jeżeli chodzi o udostepnienie drogi do Grodu Piasta i dalej do 

Chomiąży „ Bar pod Strzechą” Nadleśnictwo zaproponowało  żeby był inny dojazd i wyznaczyć 

inną drogę od PSZOK, .Nadleśnictwo deklarowało również partycypację w budowie tej drogi. Na 

zakończenie dodał, że gmina jeżeli wyrazi chęć przyjęcia tych dróg to musi to wszystko być 

uporządkowane geodezyjnie. 

 

Roman Szczęsny – ja do pana wójta jestem bardzo za tym żeby to rondo powstało które będzie 

służyło mieszkańcom dla bezpieczeństwa, ale to potrwa długo ja już ostatnio mówiłem żeby się 

gmina zwróciła o ustawienie znaku STOP ze strony Szelejewa  - i znak by służył do bezpieczeństwa 

zanim powstałoby to rondo. 

Mariusz Kazik – a jak by odwrócić sytuację zrobić pierwszeństwo do Szelejewa i czy w tej sytuacji 

kiedy powstał tam zakład nie było by bezpieczniej. Zmiana organizacji ruchu z prawem 

pierwszeństwa do Szelejewa nie poprawiłaby tej sytuacji. Złożył oficjalny wniosek o zmianę 

organizacji ruchu na skrzyżowaniu dróg Oćwieka-Szelejewo, Huby. 

Wójt Gminy poinformował, że wniosek zostanie wysłany do powiatowego zespołu  ds. organizacji 

ruchu.  

Radny Jacek Mielcarzewicz – na którejś z komisji rozmawialiśmy o sprzedaży działki po byłych 

GS p. Mrówczyńskiemu – pytał kiedy zostanie to zrealizowane. Jak mają się sprawy z geotermią. 

Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że wniosek ten będzie rozpatrywany na komisjach 

rady gminy w dniu 23 września br. będą tam również inne wnioski o sprzedaż nieruchomości. 

Tadeusz Gołębiewski kierownik referatu wyjaśnił że jeżeli chodzi o wykonanie odwiertu 

geotermalnego  był ogłoszony przetarg, oferty które zostały złożone przekraczały kwotę jaka 



została przeznaczona w budżecie gminy, w związku z tym Gmina wystąpiła z pismem do 

NFOŚiGW o zwiększenie dofinansowania , ale ze względu na brak środków nie ma takiej 

możliwości, w związku z tym wystąpiliśmy o uproszczenie dokumentacji i wtedy był by ogłoszony 

drugi przetarg. 

Radny Roman Szczęsny – złożył wniosek o bagrowanie plaży w Oćwiece i zaplanowanie na ten cel 

odpowiednich środków ponieważ jeżeli to zostawimy do wiosny to tego już nie zrobimy. 

Tadeusz Gołębiewski odpowiedział jeżeli chodzi o to zadanie uzyskano wszystkie pozwolenia 

Wody Polskie określiły dość krótki termin realizacji tego zadania – prace mogą być wykonywane 

poza okresem ochronnym najbardziej optymalnym terminem jest termin listopadowy, jeżeli to 

miałoby być robione w tym roku to trzeba zabezpieczyć środki w budżecie gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy prosił o wyjaśnienie, co oznacza „ przetarg na remont ośrodka 

zdrowia w trybie postępowania z możliwością negocjacji ponieważ taki został i ogłoszony. 

Tadeusz Gołębiewski wyjaśnił  że polega to na tym, że jeżeli  - nowe prawo o zamówieniach 

publicznych  nie posługuje się terminem przetarg nieograniczony tylko tryb podstawowy. Tryb 

podstawowy z możliwością negocjacji i daje możliwość przeprowadzenia negocjacji z najbardziej 

korzystnym oferentem o obniżenie ceny do wysokości posiadanych środków. 

Radny Jacek Mielcarzewicz zwrócił się z pytaniem co z budynkiem mieszkalnym nad jeziorem w 

Gąsawie,. 

Natalia Nowakowska zastępca Wójta i Sekretarz Gminy odpowiedział, że domek stoi pusty zostały 

wymienione zamki i nie jest przeznaczony do wynajmu. 

Radny Janusz Wesołowski pytał czy przy wymianie oświetlenia ulicznego istnieje możliwość  

pozbycia się słupów. Nawiązał do nawierzchni z jakiej ma być wykonana ścieżka rowerowo – 

piesza – nawierzchnia powinna być gładka. 

Wójt Gminy odpowiedział, że na terenie naszej gminy 20 słupów jest własnością Gminy, pozostałe 

są własnością ENEI i  nie ma możliwości pozbycia się tych słupów. 

Przewodniczący Rady Gminy nie głosowaliśmy na żadna technologią rozmawiali tylko o 

dofinansowaniu, teraz mamy zdecydować jaka ma być nawierzchnia trzeba mierzyć siły na 

możliwości i jeżeli się okaże że bezfazowa kostka przekroczy nam kosztorys to nie powinniśmy na 

to zadanie nie dokładać ani złotówki więcej a nie jest to inwestycja pierwszej potrzeby. Z gresu 

buduje się dużo ścieżek – chociażby parking przy Szkole Podstawowej w Gąsawie, w przypadku 

ścieżki kiedy odbywa się ruch pieszo rowerowy nie jest ona tak mocno obciążona. Na zakończenie 

dodał że należy zastanowić się nad technologią tej ścieżki jest to jak najbardziej słuszny kierunek. 

Na zakończenie dodał, że wybudować to jest jedno a utrzymać to jest druga rzecz, asfalt gwarantuje 

brak jakichkolwiek chwastów, kamienie tucznie również jeżeli jest wszystko dobrze zrobione to nic 

się nie dzieje najlepsza jest kostka bezfazowa jest najlepsza bo w innym przypadku będzie to 

wyglądało jak chodnik w Gogółkowie gdzie połowa jest już zarośnięta. 

Radny Janusz Wesołowski – czy gmina ma zagwarantowanego dostawcę opału jeżeli zajdzie taka 

potrzeba. Zasugerował żeby zwiększyć zapasy w tym roku przy poszczególnych piecach. 

Wójt Gminy odpowiedział , że jest taki dostawca który jeżeli będą pieniądze jest w stanie przywieź 

opał dla urzędu gminy i jednostek podległych – deklaracja jest nawet dostawca gwarantuje lekką 

promocję. 

Radny Roman Szczęsny – poinformował, że ma ścieżkę pieszo rowerową w takiej technologii i 

zaprosił wszystkich zainteresowanych do jest obejrzenia.  

 

Ad.5. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady XV Nadzwyczajnej 

sesji Rady Gminy w Gąsawie. 
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